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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/08 
XXXI sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 19 sierpnia 2008 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Nr 1 Ratusza Miasta. 
 
Czas trwania sesji - godz. 1100 - 1550. 
 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
 
W sesji uczestniczyło - 15 radnych. 
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 
 
Sesję otworzył i obradom przewodniczył Pan Ryszard Karpiński - Przewodniczący  Rady 
Miasta. W sesji uczestniczyło 15 radnych na ustawowy skład Rady - 15 radnych, co stanowi 
wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

• Stanisław Włodarczyk - Burmistrz Miasta, 
• Marek Basaj - Sekretarz Miasta, 
• Kinga Barańska - Skarbnik Miasta, 
• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, 
• Starosta Rycki - Leszek Filipek, 
• przedstawiciele Zarządów Osiedlowych, 
• Dariusz Wojdat - Prezes Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
• Marek Zaręba - przedstawiciel Komisariatu Policji w Dęblinie, 
• przedstawiciele lokalnej prasy. 

 
Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Radni otrzymali porządek obrad sesji wraz z materiałami na dzisiejszą sesję w ustawowym 
terminie. W ramach autopoprawki, Przewodniczący RM, wprowadził do porządku obrad 
następujące projekty uchwał: jako punkt 7g projekt uchwały w sprawie nabycia działek 
połoŜonych przy ul. Jana Matejki; jako punkt 7h - projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia 
Burmistrza Miasta Dęblin do podejmowania wszelkich czynności związanych z realizacją 
projektu pt. "Wykorzystaj swoją szansę! (cz. II) - Rozwijanie umiejętności zawodowych 
osób pracujących  na terenie powiatów ryckiego i puławskiego"; jako punkt 7i - projekt 
uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego 
w prawo własności Kolejowej Spółdzielni Mieszkaniowej "Wschód" w upadłości  
w Lublinie. 
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Porządek obrad XXXI sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Informacja o realizacji budŜetu miasta za I półrocze 2008 r. 
6. Informacja o realizacji inwestycji ujętych w budŜecie Miasta na 2008 r. 
7. Rozpatrzenie projektów  uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r.; 
b) nabycia działki nr 1981/2 połoŜonej przy ul. Słowackiego; 
c) określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania  

i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie; 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dęblinie; 
e) zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych 

Burmistrza Miasta Dęblin dla zawodników osiągających wysokie wyniki 
sportowe we współzawodnictwie ogólnopolskim i międzynarodowym; 

f) likwidacji jednostki organizacyjnej - Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej 
Wsparcia Dziennego w Dęblinie; 

g) nabycia działek połoŜonych przy ul. Jana Matejki; 
h) upowaŜnienia Burmistrza Miasta Dęblin do podejmowania wszelkich 

czynności związanych z realizacją projektu pt. "Wykorzystaj swoją szansę! 
(cz. II) - Rozwijanie umiejętności zawodowych osób pracujących na terenie 
powiatów ryckiego i puławskiego"; 

i) udzielenia bonifikaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego  
w prawo własności Kolejowej Spółdzielni Mieszkaniowej "Wschód"  
w upadłości w Lublinie. 

8. Wolne wnioski. 
9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
10. Zatwierdzenie protokołu  XXX sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta  
w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński - poinformował o swojej pracy  
w okresie między sesjami: 

• 13 lipca 2008 r. odbyły się zawody wędkarskie o puchar Przewodniczącego Rady 
Miasta Dęblin; 

• 19 lipca 2008 r. udział w promocji elewów w Szkole Podoficerskiej Sił 
Powietrznych; 

• 20 lipca 2008 r. udział w festynie na os. Mierzwiączka, podczas którego było 
otwarcie placu zabaw dla dzieci; 

• 2 sierpnia 2008 r. odbył się podobny festyn w os. Stawy; 
• 11 sierpnia 2008 r. udział w otwarciu drogi startowej na Lotnisku; 
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• 15 sierpnia 2008 r. udział w uroczystościach z okazji Dnia Wojska Polskiego  
w os. Wiślana; 

• w dniu 19 sierpnia 2008 r. - udział w posiedzeniach stałych komisji Rady Miasta. 
 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - przedstawił informację o swojej pracy  
od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego: 

• w omawianym okresie zostały przygotowane materiały na dzisiejszą sesję wraz  
z informacją z wykonania budŜetu miasta za pierwsze półrocze 2008 r.; 

• 4.07.2008 r. udział w konferencji, która odbyła się w Urzędzie Marszałkowskim na 
temat Programu Operacyjnego "Infrastruktura i środowisko". Uzyskaliśmy tam 
niezbyt korzystne informacje na temat pozyskania środków z tego programu. Chyba 
niemoŜliwe będzie pozyskanie z tego programu środków na wodociągi. 
Prawdopodobnie projekt na kanalizację złoŜymy łącznie ze StęŜycą do PO 
"Infrastruktura i środowisko", natomiast projekty wodociągowe odrębnie do RPO. 
Wynika to ze zmodyfikowanych dokumentów programowych; 

• 7.07.2008 r. wspólnie z Naczelnikiem Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu byliśmy w 
MENiS w sprawie zwiększenia subwencji ogólnej. Dostaliśmy tylko 10.000 zł, moŜe 
zostaną przekazane większe kwoty będą na wyposaŜenie pracowni; 

• 8.07.2008 r. - spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 
kontynuacji realizacji ścieŜki rowerowej w ul. Mickiewicza. Chcemy złoŜyć wniosek 
o wspólną realizację chodnika w ul. StęŜyckiej; 

• w tym samym dniu - spotkanie z Lubelskim Konserwatorem Zabytków i  szefem RZI 
w sprawie kina Twierdza. RZI podtrzymuje stanowisko, aby łącznie z kinem 
przekazać miastu takŜe garaŜe. Konserwator pozytywnie zaopiniował taki podział  
gruntów. Oficjalnej decyzji w tej sprawie jeszcze nie ma; 

• tego samego dnia odbyła się konferencja podsumowująca wdraŜanie Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, który funkcjonował w latach 2004 - 
2007. Miasto dostało wyróŜnienie za sprawne wdraŜanie prowadzonych projektów; 

• 13.07.2008 r. - udział w uroczystościach otwarcia mostu na Wiśle w Puławach; 
• 16.07.2008 r. - spotkanie z mieszkańcami domków nauczycielskich przy ZSO  

w sprawie wykupu mieszkań. Wszyscy mieszkańcy złoŜyli deklarację wykupu. 
Została wszczęta procedura wydzielenia działek. Po zatwierdzeniu podziału zostanie 
Radzie Miasta przedstawiony projekt uchwały; 

• 19.07.2008 r. - Promocja w WSOSP, w której uczestniczyła Pani GraŜyna Maziarek - 
Zastępca Burmistrza; 

• w tym samym dniu - udział w obchodach Dni Pawłowic; 
• 24.07.2008 r. - odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SPZOZ poświęcone 

bieŜącym sprawom oraz planowanym inwestycjom; 
• 25.07.2008 r. - udział w święcie Policji; 
• 26.07.2008 r. - udział w obchodach Dni StęŜycy; 
• 29.07.2008 r. - negocjacje w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie warunków umowy 

na realizację projektu szkoleniowego "Wykorzystaj swoją szansę", realizowanego  
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. Prawdopodobnie jeszcze w sierpniu 
zostanie podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na realizację tego projektu. 
Jest to projekt szkoleniowy na kwotę 700.000 zł skierowany do osób pracujących. 
Jest to kontynuacja projektu, który był realizowany w poprzednim programie. 
Faktyczne szkolenia rozpoczną się od 1 stycznia 2009 r., natomiast od dnia  
1.08.2008 r. rozpoczęła się realizacja projektu "Klucz do pracy" - równieŜ z udziałem 
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środków unijnych. Od 1.09.2008 r. zacznie się jeszcze jeden program szkoleniowy 
"Komputerowy ekspert"; 

• od 30.07.2008 r. do 12.08.2008 r. Burmistrz przebywał na urlopie; 
• 2.08.2008 r. - odbył się festyn w os. Stawy z okazji podsumowania prac, wykonanych 

na osiedlu (telefony, plac zabaw); 
• 11.08.2008 r. - otwarcie pasa startowego po modernizacji na Lotnisku (pas betonowo 

- asfaltowy o długości 2511 m); 
• 14 i 15.08.2008 r. - udział w obchodach Święta Wojska Polskiego; 
• na 18.09.2008 r. ogłoszony jest przetarg na sprzedaŜ nieruchomości przy  

ul. PodchorąŜych - 12 ha. Cena wywoławcza - 600.000 zł. Wadium naleŜy wpłacać 
do 15.09.2008 r.; 

• w lipcu wykonana i odebrana została nowa nawierzchnia na odcinku  
ul. Jagiellończyka. Formalny odbiór nastąpi 31 sierpnia 2008 r.; 

• zostało wykonane oświetlenie uliczne w ul. Konopnickiej na odcinku  
od ul. Składowej do wiaduktu. Wartość robót budowlanych - 66.804 zł. Wykonawcą 
była firma "Elektromeks" z Dęblina; 

• na 17.07.2008 r. był wyznaczony przetarg na zaciągnięcie kredytu długoterminowego 
na kwotę 2.000.000 zł. Wpłynęły dwie oferty. Przetarg został uniewaŜniony, 
poniewaŜ kwota kredytu była większa niŜ środki zabezpieczone w budŜecie.  
W związku ze zwiększoną inflacją wzrosły koszty obsługi kredytu. Na 28.08.2008 r. 
został ogłoszony drugi przetarg; 

• na dzień 25.07.2008 r. był wyznaczony przetarg na budowę dróg gminnych - 
Staszica, 15 PP "Wilków", droga na os. Wiślana oraz plac przed ZSO. Wpłynęły 3 
oferty. Przetarg został uniewaŜniony,  poniewaŜ najniŜsza oferta zdecydowanie 
przekraczała środki zabezpieczone w budŜecie miasta na ten cel. Na 22.08.2008 r. 
został ogłoszony drugi przetarg w tym zakresie; 

• w trakcie realizacji są inwestycje na drogach powiatowych - 24.07.2008 r. nastąpiło 
przekazanie placu budowy na zadanie "Modernizacja skrzyŜowań ulic: Spacerowa, 
Krasickiego, Ścibiora". Wykonawcą tego zadania jest Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych Puławy. W związku z realizacją tego zadania z własnych środków,  
zlecono przesunięcie słupów oświetleniowych w ul. Kowalskiego; 

• rozstrzygnięty został przetarg przez Powiat na modernizację ul. Krasickiego, 
Spacerowej, Konopnickiej. Wykonawcą zostało Przedsiębiorstwo Robót Drogowych 
Puławy. Zadanie to będzie realizowane; 

• zostały zakupione urządzenia na place zabaw, które zostały zamontowane  
w os. Mierzwiączka, Stawy i Pułaskiego. Koszt - ok. 35.000 zł; 

• zostało zakupionych 50 nowych śmietniczek, które są obecnie montowane na terenie 
miasta - w ul. Wiślanej, StęŜyckiej, 15 PP "Wilków", na os. Lotnisko i na os. Stawy; 

• trwają przygotowania do Zjazdu Towarzystw Regionalnych, który odbędzie się  
w tym roku w Dęblinie w dniach 6 -7.09;                                                       

• 7.09.2008 r. odbędzie się święto 15 Pułku Piechoty "Wilków"; 
• Burmistrz poinformował o terminach składania wniosków o dofinansowanie zadań ze 
środków unijnych: informatyka jest we wrześniu, rewitalizacja - bez terminu, nabór 
na drogi - w styczniu, na inwestycje w zakresie społecznym - projekty przełoŜone na 
grudzień; 

• 17.07.2008 r. Burmistrz podpisał zarządzenie o powołaniu z dniem 1.09.2008 r. Pani 
Doroty Wójcickiej na stanowisko Dyrektora Miejskiego Przedszkola Nr 1 i Pana 
Sławomira Ojrzyńskiego na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2. (W tym 
momencie zostały wręczone akty nominacji na stanowisko dyrektora). 
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Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Henryk Wiejak - zgłosił następujące wnioski: 

• o podjęcie działań w celu poprawy estetyki miasta przy wjeździe od strony StęŜycy, 
po obu stronach drogi 801; 

• o podjęcie działań w celu uporządkowania placu wokół boiska w os. Wiślana; 
• o wyznaczenie miejsc parkingowych w os. Wiślana; 
• o podjęcie działań w celu oczyszczenia chodnika przy ul. Tysiąclecia (od ul. Lipowej 

do ul. Stawskiej); 
• o podjęcie działań w celu budowy chodnika w ul. Lipowej; 
• o podjęcie działań w celu wykonania kanalizacji sanitarnej w ul. Stawskiej (w części 

od Fortu); 
• zapytał - ilu radnych uczestniczyło w zakończeniach roku szkolnego? Z moich 

informacji wynika, Ŝe jeden. 
 
Radny Krzysztof Karbowski - wnioskował o: 

• wykonanie ogrodzenia placu zabaw w ul. Bankowej; 
• zgłoszenia do Nadleśnictwa Puławy o odłowienie lisów, które pojawiły się w centrum 

miasta i czynią szkody mieszkańcom; 
• przywrócenie do pierwotnego stanu posesji Pana Krzysztofa Ziółkowskiego po 

wybudowanym przyłączu kanalizacyjnym z jednoczesnym podniesieniem studzienki; 
• wzmoŜone patrole policyjne w centrum miasta w miesiącach wakacyjnych od  

godz. 2200 do godz. 200 w nocy; 
• przegląd i naprawę wszystkich pokryć od studzienek telefonicznych w chodnikach 

drogi krajowej 48. To samo dotyczy pokryć od skrzynek wodociągowych; 
• zabezpieczenie pojemnika na odpady stałe dla Dęblińskiego Centrum Informacji oraz 

o cykliczne sprzątanie siedziby tej instytucji; 
• poprawę estetyki ciągów komunikacyjnych naleŜących do Powiatu Ryckiego; 
• wystąpienie do władz Radomska, aby nie uŜywały do promocji swojego miasta 

zdjęcia wykonanego w okresie wojennym, przedstawiającego powitanie Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w obecności por. Uchnasta - powstańca styczniowego; 

• spowodowanie, aby na drzewach w Dęblinie nie były wieszane Ŝadne ogłoszenia, 
plakaty itp.; 

• przegląd i naprawę znaków drogowych; 
• wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego o rozszerzenie projektu trasy rowerowej, 

opracowanej przez Lubelską Regionalną Organizację Turystyczną, a dokładnie, Ŝeby 
ta trasa miała następujący przebieg: Krasienin - Grabów - Klementowice - 
Końskowola - Puławy - Gołąb - Niebrzegów - Bobrowniki - Kleszczówka - Dęblin 
Rynek - Dęblin most na Wiśle - Nadwiślanka - Dworzec PKP - Stawy - Ryki - 
Okrzeja - Wola Okrzejska - Wola Gułowska - Serokomla - Kock - Kozłówka; 

• naprawę nawierzchni kortów KKS "Czarni". 
 
Radny Tadeusz Oryl - podziękował Burmistrzowi za wykonanie nawierzchni  
w ul. Jagiellończyka i poprosił o wykonanie w tej ulicy ciągu pieszego, chociaŜby z płyt 
chodnikowych z odzysku. 
 
Radny Waldemar Warenica - zapytał przedstawiciela Komisariatu Policji - kiedy  
w os. Wiślana pokaŜą się patrole piesze. Chodzi o pory nocne. 
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Radny Stanisław Kopacz - złoŜył następujące wnioski: 
• o uprzątnięcie obciętych gałęzi drzew przy drodze nr 48 od cmentarza w stronę mostu 

drogowego na rzece Wisła; 
• o poprawę znaków drogowych przy ul. Saperów, na drodze w kierunku "Młynek", na 

ul. świrki i Wigury; 
• kiedy nastąpi wycinka oznakowanych drzew przy drodze krajowej nr 48; 
• rozwiązanie problemu lisów, które moŜna spotkać przy śmietnikach w os. 15 PP 

"Wilków"; 
• o uporządkowanie boiska do piłki plaŜowej; 
• podziękował za wykoszenie trawy w os. 15 PP "Wilków". 

 
Radny Mieczysław Skibiński - wnioskował o wystąpienie do Komendanta 5 WOG  
w Dęblinie o wykonanie cięć pielęgnacyjnych drzew i krzewów w ul. Ścibiora od strony 
parku, w ul. Kowalskiego od strony lotniska i w ul. Spacerowej. 
 
Radny Waldemar Chochowski - wnioskował o: 

• udostępnienie dla osób chętnych kortów tenisowych, znajdujących się na terenie KKS 
"Czarnych"; 

• likwidację dzikiego wysypiska śmieci na cmentarzu komunalnym oraz  
w ul. Towarowej; 

• wycięcie drzewa (topoli) w ul. Saperów oraz przycięcie Ŝywopłotu w tej ulicy. 
 
Radny Henryk BroŜyna -  złoŜył następujące pytania: 

• na kiedy planuje się rozpoczęcie budowy drugiego ujęcia wody?, 
• kiedy zostanie oddany do uŜytku nowy budynek MZGK przy ul. Towarowej?, 
• pytanie do Starosty Ryckiego - kiedy zostanie dokończony brakujący odcinek 

chodnika w ul. Krasickiego (od strony skrzyŜowania z ul. Ścibiora i Spacerową). 
• wnioskował o zorganizowanie spotkania radnych z zarządem KKS "Czarni". 

 
Następnie głos zabrał Starosta Rycki - Leszek Filipek, który ustosunkował się do zadanych 
pytań i wniosków.  

• JeŜeli chodzi o trawę, jeŜeli rośnie przy posesjach to powinni to sami mieszkańcy 
sprzątać. W niektórych miastach, bądź wsiach jest stworzona grupa interwencyjna  
i jeŜeli sami mieszkańcy nie oczyszczą chodnika do konkretnej godziny, to sprząta to 
ta grupa interwencyjna za odpłatnością.  

• Przebieg trasy rowerowej zostanie przekazany do Marszałka Województwa; 
• Sprawa ul. Saperów. Ta ulica nie jest drogą powiatową i nigdy ulicą powiatową nie 

będzie. 
• Ul. Krasickiego i dokumentacja na chodnik. Dokumentacja na to co ma być zrobione 

była uzgadniana z Panem Burmistrzem. Zrobiliśmy tyle, na ile posiadaliśmy 
środków. 

 
Pan Marek Zaręba z Komisariatu Policji w Dęblinie ustosunkował się do wniosków 
złoŜonych pod adresem Policji. Powiedział, Ŝe patrole policyjne są kierowane na 
poszczególne osiedla w miarę moŜliwości kadrowych. W okresie wakacyjnym prowadzona 
była akcja "Bezpieczne wakacje". Ponadto w okresie letnim policjanci dęblińscy 
zabezpieczają imprezy z innych miejscowości, m.in. Dni StęŜycy, Dni Pawłowic, Dni Ryk. 
Patrole piesze w os. Wiślana na pewno się pojawią. 
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Ad. pkt 5. 
Informacja o realizacji budŜetu miasta za I półrocze 2008 r. 
 
Informację, stanowiącą załącznik do protokołu, przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław 
Włodarczyk. Poinformował m.in., Ŝe dochody budŜetu po zmianach planowane były na 
35.875 049 zł, wykonanie za 6 miesięcy wyniosło 18.338.285,27 zł, jest to 51,1,%. Dotacje  
i subwencja są  wykonane na 50%. Dochody własne róŜnie się kształtują. Najgorsza sytuacja 
jest w dochodach z mienia komunalnego, gdzie było planowane 830.000 zł, jest wykonane 
niecałe 100.000 zł, co stanowi 11,6%. Generalnie z dochodów z gospodarki gruntami jest 
tylko 16,4%. Wynika to z tego, Ŝe sprzedaŜ tych duŜych nieruchomości była planowana w II 
półroczu bieŜącego roku. Dochody od osób prawnych i fizycznych są na poziomie 47,7%. 
Największy wpływ na niewykonanie tego dochodu miały ulgi prorodzinne, poniewaŜ 
decydenci na szczeblu centralnym nie uwzględnili tej ulgi i nie zrekompensowali gminom 
poniesionych strat z tego tytułu. O wiele niŜsze były równieŜ wpływy z opłaty targowej. 
Wynika to z mniejszego ruchu na targowiskach. Jeśli chodzi o wydatki to planowane były  
w wysokości 36.874.466 zł. Faktycznie wydatkowano 17.280.092,54 zł, co stanowi 46,9%. 
Wydatki są nieco mniejsze od dochodów. Nie oznacza to jednak, Ŝe tyle pieniędzy mamy na 
plusie, poniewaŜ następowały spłaty kredytów, które nie są ujmowane w wydatkach budŜetu. 
Transport i łączność planowane było 1.823.000 zł, wykonanie tylko 136.160 zł, tj. 7,5%, 
administracja publiczna - wykonanie 54,6%, 1.343.228 zł na plan 4.289.187 zł; oświata 
i wychowanie równieŜ wykonanie w granicach 54% na plan 15.688.128 zł, wydatkowano 
8.464.712 zł. Oświata jest rozbita na dwa działy - na oświatę i edukacyjną opiekę 
wychowawczą. W edukacyjnej opiece wychowawczej wykonanie jest w granicach 53%. Na 
ochronę zdrowia było zaplanowane 50.000 zł na udział własny w projekcie. Wykonanie na 
dzień dzisiejszy wynosi zero, ale jeśli będą uruchomione projekty unijne to te pieniądze będą 
wydatkowane. RównieŜ w pomocy społecznej wykonanie jest poniŜej planu - 44,8%, na 
kwotę 5.894.120 zł, jest wydatkowane 2.641.481,84 zł;  gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska  na plan 2.856.063 zł wykonano 1.018.614,07 zł, co stanowi 35,7%. Łącznie na 
wydatki inwestycyjne było planowane po zmianach 4.635.500 zł, wykonanie 717.276.05 zł, 
tj. 16,4%, na drogach jest wykonanie minimalne - 2,4%. Stosunkowo duŜy procent 
wykonania jest na administracji z wydatków inwestycyjnych, tj. 62,3%, to wynika z tego, Ŝe 
w miesiącu lutym został zakupiony samochodów słuŜbowy. Jeśli chodzi o ochronę 
środowiska pewne pozycje są wykonane w 100%, to jest przede wszystkim budowa 
kanalizacji podciśnieniowej. NajpowaŜniejszym zagroŜeniem i obawą jest kwestia 
wykonania dochodów ze sprzedaŜy mienia komunalnego, jednak jest duŜe 
prawdopodobieństwo, Ŝe w drugim półroczu sytuacja się zmieni. Jeśli chodzi o wydatki to 
najwyŜsze są one w dziale oświata, jednak Ŝadnych zobowiązań wymagalnych ze strony 
budŜetu nie ma. 
 
Chętnych do zabrania głosu w dyskusji nad tym punktem porządku obrad nie było,  
w związku z czym przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada przyjęła 
informację Burmistrza Miasta Dęblin z wykonania budŜetu miasta Dęblin za pierwsze 
półrocze 2008 r. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6. 
Informacja o realizacji inwestycji uj ętych w budŜecie miasta na 2008 r. 
 
Informację, stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu, przedstawił Burmistrz Miasta  - 
Stanisław Włodarczyk:  

• Budowa chodnika w osiedlu 15 Pułku Piechoty "Wilków". Wykonano dokumentację 
projektowo – kosztorysową. Wykonawca: Zakład Projektowo Usługowy „Drogi, 
Ulice, Mosty” z Dęblina. Koszt: 10 300,00 zł brutto. Na dzień 22.08.2008 r. został 
ogłoszony przetarg na realizację zadania (poprzednio ogłoszony przetarg - 
25.07.2008 r. został uniewaŜniony – cena najkorzystniejszej oferty przekroczyła 
kwotę jaką Zamawiający przewidział na realizację zadania). W październiku to 
zadanie zostanie wykonane. 

• Budowa chodnika w ul. Staszica. Wykonano dokumentację projektowo 
kosztorysową.  Wykonawca: Zakład Projektowo Usługowy „Drogi, Ulice, Mosty”  
z Dęblina. Koszt: 3 416,00 zł brutto. Na dzień 22.08.2008 r. został ogłoszony przetarg 
na realizację zadania (poprzednio ogłoszony przetarg - 25.07.2008 r. został 
uniewaŜniony – cena najkorzystniejszej oferty przekroczyła kwotę jaką Zamawiający 
przewidział na realizację zadania).  

• Budowa ulicy na osiedlu Wiślana (wzdłuŜ bloków nr 31-27). Wykonano 
dokumentację projektowo – kosztorysową.  Wykonawca:  Zakład Projektowo 
Usługowy „Drogi, Ulice, Mosty” z Dęblina. Koszt: 7 320,00 zł brutto. Na dzień 
22.08.2008 r. został ogłoszony przetarg na realizację zadania (poprzednio ogłoszony 
przetarg - 25.07.2008 został uniewaŜniony – cena najkorzystniejszej oferty 
przekroczyła kwotę jaką Zamawiający przewidział na realizację zadania).  

• Modernizacja ulicy Kołłątaja. Wykonano dokumentację projektowo – kosztorysową. 
Wykonawca:  Zakład Projektowo Usługowy „Drogi, Ulice, Mosty” z Dęblina. Koszt: 
17 800,00 zł brutto. Jest to inwestycja dwuletnia, jej zakończenie nastąpi  
w przyszłym roku. 

• Budowa alejki na cmentarzu komunalnym. Po zmianie nazwy zadania w budŜecie 
Miasta planowane jest przesunięcie ogrodzenia pozwalające na powiększenie 
powierzchni cmentarza. Koszt ok. 20 000,00 zł brutto. 

• Budowa przyłącza elektroenergetycznego do Szkoły Podstawowej w Stawach. 
Zadanie zrealizowane. Wykonawcą była firma Przedsiębiorstwem Robót 
Elektrycznych i Budowlanych „ELEKTROMEKS”  z Dęblina. Koszt: 31 000,00 zł 
brutto. 

• Kontynuacja modernizacji oświetlenia ścieŜki pieszo – rowerowej w ul. Mickiewicza. 
Wykonano dokumentację projektowo – kosztorysową. Wykonawca: 
Przedsiębiorstwem Robót Elektrycznych i Budowlanych „ELEKTROMEKS”  
z Dęblina. Koszt: 5 246,00 zł brutto. Realizacja zadania nastąpi po wybudowaniu 
ścieŜki przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

• Budowa oświetlenia drogowego w ul. Balonna – dokumentacja. Zadanie wykonano. 
Wykonano dokumentację projektowo – kosztorysową. Wykonawca: 
Przedsiębiorstwem Robót Elektrycznych i Budowlanych „ELEKTROMEKS”  
z Dęblina. Koszt: 13 005,20 zł brutto. 

• Budowa oświetlenia drogowego w ul. Konopnickiej. Zadanie wykonano. Odbiór 
wykonanych robót odbył się w dniu 07.08.2008 r. Wykonawca:  Przedsiębiorstwo 
Robót Elektrycznych i Budowlanych „ELEKTROMEKS” z Dęblina. Koszt:  
66 804,54 zł brutto. 
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• Budowa oświetlenia drogowego w ul. Warszawskiej i Niepodległości (od rzeki Irenka 
do Komisariatu Policji) – dokumentacja. Zadanie w trakcie realizacji. Wykonawca: 
„ToMaR” Tomasz Lis, Marek Oleszczuk z Lublina. Koszt: 7 320,00 zł brutto. Termin 
wykonania: 10.09.2008 r. 

• Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. ks. Hładuniaka i bocznej ul. Stawskiej. Zlecono 
wykonanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej. Wykonawca: P.H.U. 
PROHAN z Dęblina. Koszt: 11 468,00 zł brutto. Termin wykonania: 15.09.2008 r.  
(z uwzględnieniem Aneksu do umowy). Rozszerzono zakres opracowania 
dokumentacji o sieć wodociągową w bocznej ul. Stawskiej. Koszt: 2 440,00 zł brutto. 
Termin wykonania: 30.09.2008 r. 

• Budowa sieci wodociągowej w ul. Nadrzecznej. Zlecono wykonanie dokumentacji 
projektowo - kosztorysowej. Wykonawca:  P.H.U. PROHAN z Dęblina. Koszt:  
7 000,00 zł brutto. Termin wykonania: 15.09.2008 r. (z uwzględnieniem Aneksu do 
umowy). 

• Opracowanie koncepcji budowy sieci kanalizacji deszczowej. Zadanie w trakcie 
realizacji. Wykonawca: Biuro Projektów Budownictwa Komunalnego z Lublina. 
Koszt: 44 896,00 zł brutto. Termin wykonania: 31.12.2008 r. 

• Dokumentacja na modernizację stadionu miejskiego. Wykonano dokumentację 
projektowo – kosztorysową na budowę pawilonu sportowego wraz z trybuną. 
Wykonawca: arch. Antonina Pomaska i arch. Józef Dymel z Bielska Białej. Koszt: 
49 410,00 zł. 

• Budowa ul. Urbanowicza i ul. Trapezowej. Ze względu na przesunięcia terminów 
naboru wniosków o dofinansowanie ze środków U.E. rozpoczęcie realizacji zadania 
będzie moŜliwe najwcześniej w roku 2009. 

• Modernizacja infrastruktury drogowej osiedla Wiślana – świca łącznie  
z oświetleniem. Wykonano studium wykonalności dla projektu. Wykonawca: 
Agnieszka Lipert z Dęblina. Koszt: 8 400,00 zł brutto. Zlecono wykonanie 
dokumentacji projektowo – kosztorysowej budowy oświetlenia ulicznego. 
Wykonawcza: P.T.U. „ELEKTRA” z Lublina. Koszt: 34 160,00 zł brutto. Termin 
wykonania: 30.09.2008 r. ZłoŜono wniosek o dofinansowanie I etapu budowy ze 
środków U.E. w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. Wniosek został 
pozytywnie zweryfikowany w ramach oceny formalnej. Ze względu na bardzo duŜą 
ilość złoŜonych wniosków przedłuŜono termin oceny merytorycznej o 20 dni 
roboczych. Realizacja zadania będzie moŜliwa po uzyskaniu dofinansowania. 

• Budowa ul. Okrzei. Ze względu na przesunięcia terminów naboru wniosków  
o dofinansowanie ze środków U.E. rozpoczęcie realizacji zadania będzie moŜliwe 
najwcześniej w roku 2009. W ramach zaplanowanych środków wykonane zostanie 
studium wykonalności w/w zadania. 

• Rozbudowa i modernizacja OSP Masów z dostosowaniem do funkcji kulturalnej 
(biblioteka i świetlica osiedlowa). Wykonano ekspertyzę techniczną konstrukcji 
budynku. Wykonawca: Zespół Usług Technicznych NOT z Lublina. Koszt:  
9 150,00 zł brutto. Ekspertyza wskazuje na konieczność dokonania poprawek 
konstrukcji dachu, a to podraŜa inwestycję w przypadku lokalizacji biblioteki na 
piętrze. 

• Modernizacja budynku Przedszkola Nr 3. Wykonano dokumentację kosztorysową 
robót modernizacyjnych. Wykonawca: „KOSZTBUD” J.A. Kultys z Puław. Koszt:  
4 270,00 zł brutto. Realizacja zadania będzie moŜliwa najwcześniej w roku 2009. 

• Modernizacja budynku ZSO wraz z budową sali gimnastycznej. Zlecono wykonanie 
studium wykonalności. Wykonawca: „SUBSYDIUM” s.c. z Lublina. Koszt:  
13 420 zł brutto. Ze względu na przesunięcia terminów naboru wniosków  
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o dofinansowanie ze środków U.E. rozpoczęcie realizacji zadania będzie moŜliwe 
najwcześniej w roku 2009. W ramach tego zadania na dzień 22.08.2008 r. został 
ogłoszony przetarg na wykonanie nawierzchni placu apelowego z kostki brukowej 
betonowej. 

• Budowa kanalizacji podciśnieniowej – zlewnia nr 1 – I etap. Zadanie realizowane  
w roku 2007. W roku bieŜącym nastąpiła zapłata zaciągniętych zobowiązań oraz 
budowa dodatkowych przyłączy grawitacyjnych – koszt: 136 640,00 zł przez 
Wykonawcę głównego zadania. 

• Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia  
w wodę aglomeracji Dęblin. W ramach tego zadania realizowana jest budowa 
kanalizacji sanitarnej w osiedlu Bankowa – II etap. Wykonawca: konsorcjum firm 
TAYLOR Sp. z o.o. z Lublina i Lubelskie Przedsiębiorstwo Robót InŜynieryjnych z 
Lublina. Koszt: 407 883,85 zł. Termin wykonania: 30.09.2008 r. Zlecono 
opracowanie studium wykonalności na całość zadania. Wykonawca: EKO-GEO 
Consulting Marek Biłyk z Lublina. Koszt: 124 440,00 zł. Zlecono aktualizację 
dokumentacji projektowo – kosztorysowej na budowę kanalizacji podciśnieniowej – 
zlewnia nr 1 – II etap, kanalizacji podciśnieniowej - zlewnia nr 2, kanalizacji do 
osiedla Stawy, kanalizacji w osiedlach Masów i Młynki. Wykonawca: REVAC  
Sp. z o.o. z Lublina i Ośrodek Usług Technicznych z Lublina. Łączny koszt: 
281 088,00 zł brutto. Termin wykonania: sukcesywnie do 31.03.2009 r. Wykonano 
aktualizację map geodezyjnych dla zadania. Wykonawca: Pracownia Geodezyjna  
w Dęblinie. Ryszard DrąŜyk. Koszt: 14 030,00 zł. Wykonano dokumentację 
projektową na wymianę sieci wodociągowej w ul. Warszawskiej.  Wykonawca: 
P.H.U. PROHAN z Dęblina. Koszt: 21 960,00 zł brutto. Zlecono wykonanie 
dokumentacji projektowej budowy kanalizacji w ul. Warszawskiej. Wykonawca: 
P.H.U. PROHAN z Dęblina. Koszt: 5 490,00 zł brutto. 

• Rewitalizacja centrum Miasta Dęblin. Zlecono wykonanie studium wykonalności: 
Wykonawca: „SUBSYDIUM” s.c. z Lublina. Koszt: 14 640,00 zł brutto. Ze względu 
na przesunięcia terminów naboru wniosków o dofinansowanie ze środków U.E. 
rozpoczęcie realizacji zadania będzie moŜliwe najwcześniej w roku 2009. 

• Budowa osiedlowych stref sportowo - rekreacyjnych. Wykonano aktualizację 
dokumentacji projektowej. Wykonawca: Pracownia Projektowa GRIMA PROJEKT  
z Warszawy. Koszt: 13 500,00 zł brutto. Zlecono wykonanie studium wykonalności: 
Wykonawca: „SUBSYDIUM” s.c. z Lublina. Koszt: 9 760,00 zł brutto. Ze względu 
na przesunięcia terminów naboru wniosków o dofinansowanie ze środków U.E. 
rozpoczęcie realizacji zadania będzie moŜliwe najwcześniej w roku 2009. Nabór 
wniosków będzie w listopadzie. 

• W ramach środków na bieŜące utrzymanie dróg wykonano nową nawierzchnię 
asfaltową na ul. Jagiellończyka (dojazd do os. Jagiellońskiego) na długości 340 m  
i powierzchni 2.600,50m2. Koszt inwestycji 149.808,05zł. Wykonawca: PRD Puławy; 
odbiór w dniu 31 lipca 2008 r. 

• W ramach inwestycji powiatowych zawarte były stosowane porozumienia i te 
inwestycje są rozpoczęte. Miasto Dęblin dofinansowało następujące zadania: 
modernizacja skrzyŜowania ulic Spacerowej, Ścibiora, Krasickiego i Kowalskiego. 
Wykonawca: PRD Puławy; modernizacja odcinków dróg powiatowych  
(ul. Konopnicka, ul. Spacerowa, ul. Krasickiego). Wykonawca: PRD Puławy. 

• Zakupiony został samochód osobowy marki Opel Vectra za kwotę 70.000,00zł. 
Zakupu dokonano w salonie Auto Filip w Puławach.  

• MontaŜ placów zabaw w os. Stawy, Mierzwiączka i Pułaskiego. 
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W dyskusji nad tym punktem porządku obrad głos zabierali: 
 
Radny Henryk Wiejak  - złoŜył wniosek o usunięcie chwastów w ul. Księdza Hładuniaka 
(od strony ul. 1 Maja) przed obchodami Święta 15 PP "Wilków". 
Zapytał - co Pan Burmistrz bliŜej moŜe powiedzieć o placu sportowo - rekreacyjnym  
w os. Wiślana. 
 
Burmistrz Miasta  - odpowiedział radnemu Henrykowi Wiejakowi, Ŝe pierwszy wniosek jest 
typowo porządkowy, a nie pytanie dotyczące realizacji inwestycji.  Co do drugiego zapytania 
- prawdopodobnie na tym osiedlu będzie boisko do koszykówki i siatkówki, ale trzeba 
dokładnie to sprawdzić w  dokumentacji. 
 
Przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (13 głosami "za") Rada przyjęła informację  
o realizacji inwestycji ujętych w budŜecie miasta na 2008 r. 
 
Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie Miasta Dęblin na 2008 r. 
 
Projekt uchwały (stanowiący załącznik do protokołu) przedstawiła Pani Kinga Barańska - 
Skarbnik Miasta, która poinformowała, Ŝe w projekcie uchwały wprowadzono zmiany 
zmniejszające i zwiększające budŜet na podstawie: umowy pomiędzy samorządem 
Województwa Lubelskiego a Gminą Dęblin Nr POKL.07.01.01-06-066/08-00 z dnia 18 lipca 
2008 r., pisma Ministra Finansów Nr ST5/4822/8g/BKU/08 z dnia 9 lipca 2008 r., umowy 
dotacji z WFOŚiGW Nr 189/2008/D/0Z z dnia 25 lipca 2008 r., decyzji budŜetowej 
Wojewody Lubelskiego Nr 35 z dnia 29 lipca 2008 r. i Nr 37 z dnia 31 lipca 2008 r. oraz 
innych wewnętrznych decyzji i potrzeb: na podstawie pisma z Ministrem Finansów  
Nr ST5/4822/8g/BKU/08 z dnia 9 lipca 2008 r., zwiększono budŜet po stronie dochodów  
i wydatków o kwotę 10.000 zł w dziale – RóŜne rozliczenia, w rozdziale – Część oświatowa 
subwencji ogólnej dla j.s.t. (dochody) oraz w dziale - Oświata i wychowanie, w rozdziale - 
Pozostała działalność /wydatki/. Jest to dofinansowanie wydatków związanych                                
z przeprowadzeniem remontów bieŜących w obiektach oświatowych z przeznaczeniem dla 
SP Nr 2 w Dęblinie. Na podstawie umowy pomiędzy samorządem Województwa 
Lubelskiego a Gminą Dęblin Nr POKL.07.01.01-06-066/08-00 z dnia 18 lipca 2008 r., 
zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 74.196 zł w dziale – Pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej, w rozdziale – Pozostała działalność. Jest dotacja 
rozwojowa pochodząca z Europejskiego Funduszu Społecznego, w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII - Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 - 
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 - Rozwój  
i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, projekt pt.: „Mały 
krok – duŜy efekt”. Program systemowy obejmuje okres od 1.07.2008 r. do 31.12.2008 r.  
i realizowany jest przez OPS w Dęblinie. Wkład własny na 2008 rok wynosi 8.704 zł. Na 
podstawie wniosku o dofinansowanie realizacji projektu złoŜonego do Urzędu 
Marszałkowskiego, zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 72.300 zł 
w dziale – Przetwórstwo przemysłowe, w rozdziale – Rozwój kadr nowoczesnej gospodarki  
i przedsiębiorczości. Jest dotacja rozwojowa pochodząca z Europejskiego Funduszu 
Społecznego, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VIII - Regionalne 
kadry gospodarki, Działanie 8.1 - Rozwój pracowników i przedsiębiorstw w regionie, 
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Poddziałanie 8.1.1 – Wspieranie rozwoju kwalifikacji zawodowych i doradztwo dla 
przedsiębiorstw, projekt pt.: „Komputerowy ekspert - podnoszenie kwalifikacji pracowników 
w powiatach ryckim i puławskim”. Program obejmuje okres od 1.09.2008 r. do 30.06.2009 r.  
Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego Nr 35 z dnia 29 lipca 2008 r., 
zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 36.990 zł  
w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Pozostała działalność. Jest dotacja celowa 
przeznaczona na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „Pomoc w zakresie 
doŜywiania”. Ponadto dokonano korekty decyzji budŜetowej Wojewody Lubelskiego Nr 12 z 
21 kwietnia 2008 r. w zakresie realizacji zadań wynikających z programu wieloletniego 
„Program na rzecz społeczności romskiej w Polsce”: zmniejszono budŜet po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 8.500 zł w dziale – Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, w rozdziale – Pozostałe zadania w zakresie kultury (7.200 zł) i w rozdziale – 
Pozostała działalność (1.300 zł) oraz zwiększono budŜet po stronie dochodów i wydatków  
o kwotę 8.500 zł w dziale – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale – Domy 
i ośrodki kultury,  świetlice i kluby. Na podstawie decyzji budŜetowej Wojewody 
Lubelskiego Nr 37 z dnia 31 lipca 2008 r., zwiększono budŜet po stronie dochodów  
i wydatków o kwotę 19.800 zł w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Świadczenia 
rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  
z ubezpieczenia społecznego. Jest to dotacja celowa przeznaczona na wdroŜenie w okresie 
lipiec – wrzesień br. ustawy z dnia 7 września 2007 r. o pomocy osobom uprawnionym do 
alimentów. PowyŜszy podział środków finansowych uwzględnia wcześniejszy stan prawny, 
zgodnie  
z którym do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego rada miasta nie mogła upowaŜnić ośrodka pomocy społecznej. Dokonana w 
ostatnim okresie aktualizacja przepisów w omawianym zakresie poprzez umoŜliwienie 
przekazania przez miasto realizacji zadania do ośrodków pomocy społecznej – powoduje, Ŝe 
wykorzystanie przyznanej dotacji naleŜy bezwzględnie dostosować do przyjętych rozwiązań 
organizacyjnych w poszczególnych gminach oraz do rzeczywistych potrzeb w tym zakresie. 
Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin oraz na podstawie umów i aneksów proponuje się 
dokonanie następujących zmian po stronie dochodów i wydatków budŜetowych z tytułu 
dochodów z najmu i dzierŜawy w dziale – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 40.000 zł do 
kwoty 106.000 zł, ze względu na przewidywane większe wykonanie dochodów z tego tytułu, 
zmniejszyć środki po stronie wydatków budŜetowych w dziale – Transport i łączność,  
w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę 68.000 zł, zadanie inwestycyjne – Budowa  
ul. Urbanowicza i ul. Trapezowej do kwoty 29.500 zł. Jest to zadanie planowane do 
dofinansowania z RPO, aby miało realne szanse na dobrą ocenę, konieczne jest ujęcie 
łącznika z ul. Krasickiego. W bieŜącym zadaniu nie będzie zatem robót budowlanych, 
pozostawiono natomiast środki na wykonanie dokumentacji łącznika ul. Urbanowicza  
z ul. Krasickiego, w dziale – Gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale – Pozostała działalność 
o kwotę 60.000 zł, zad. inwestycyjne – Budowa alejki na cmentarzu komunalnym do kwoty 
20.000 zł z jednoczesną zmianą nazwy na: Budowa ogrodzenia na cmentarzu komunalnym, 
w celu poszerzenia cmentarza, w dziale – Dochody od os. prawnych, od osób fizycznych i od 
innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich 
poborem, w rozdziale – Pobór podatków, opłat i niepodatkowych naleŜności budŜetowych  
o kwotę 30.000 zł do kwoty 170.000 zł, z powodu mniejszego wykonania wydatków z tego 
tytułu, w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Pozostała 
działalność o kwotę 45.000 zł, zadanie inwestycyjne – Rewitalizacja centrum miasta do 
kwoty 60.000 zł, z powodu wydłuŜenia okresu prac nad wnioskami o dofinansowanie 
realizacji projektów ze środków funduszy strukturalnych w wyniku czego zostanie wykonana 
tylko dokumentacja techniczna (na ten rodzaj zadań nie został jeszcze ogłoszony konkurs),  
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w dziale – Kultura fizyczna i sport, w rozdziale – Pozostała działalność o kwotę 80.000 zł, 
zadanie inwestycyjne – Budowa osiedlowych stref sportowo-rekreacyjnych do kwoty  
40.000 zł, z powodu wydłuŜenia okresu prac nad wnioskami o dofinansowanie realizacji 
projektów ze środków funduszy strukturalnych (nie ogłoszono jeszcze naboru), w wyniku 
czego zostanie wykonana tylko korekta dokumentacji technicznej oraz studium 
wykonalności.       Zwiększyć środki po stronie wydatków budŜetowych: w dziale – 
Transport i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę 154.000 zł, w wyniku 
postępowania przetargowego, zad. inwestycyjnych: budowa chodnika w os. 15 PP "Wilków” 
o kwotę 69.000 zł do kwoty 199.000 zł, budowa chodnika w os. Staszica o kwotę 33.000 zł 
do kwoty 63.000 zł, budowa ul. na os. Wiślana (wzdłuŜ bloków 31-27) o kwotę 52.000 zł do 
kwoty 202.000 zł. W dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – Urzędy miast o kwotę 
35.500 zł, z przeznaczeniem na wydatki rzeczowe (5.500 zł) oraz na zad. inwestycyjne – 
Monitoring miasta (30.000 zł), ze względu na brak moŜliwości finansowania tego zadania  
w dziale – Ochrona zdrowia, w rozdziale – Przeciwdziałanie alkoholizmowi. W dziale – 
Obsługa długu publicznego, w rozdziale – Obsługa papierów wartościowych, kredytów  
i poŜyczek j.s.t. o kwotę 60.500 zł, ze względu na wzrost kosztów oprocentowania kredytów 
w ostatnim okresie. W dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziale – Licea ogólnokształcące 
na zadanie  inwestycyjne – Modernizacja budynku ZSO wraz z budową sali gimnastycznej  
o kwotę 19.000 zł do kwoty 119.000 zł, w wyniku postępowania przetargowego. W dziale – 
Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, w rozdziale – Rehabilitacja zawodowa  
i społeczna osób niepełnosprawnych o kwotę 4.000 zł, ze względu na zatrudnienie osób do 
prac społeczno-uŜytecznych. W dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w 
rozdziale – Oświetlenie ulic, placów i dróg o kwotę 50.000 zł do kwoty 834.500 zł                     
z przeznaczeniem na zakup energii oświetlenia drogowego, w wyniku wzrostu kosztów opłat 
z tego tytułu. Dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków budŜetowych w dziale - 
Oświata i wychowanie, z rozdziału – Pozostała działalność w kwocie 2.760 zł dla Miejskiego 
Przedszkola nr 1 i Miejskiego Przedszkola nr 3 z przeznaczeniem na koszty związane  
z wynagrodzeniem Prezesa Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego, w 
związku z ponoszeniem udziału na ten cel pracodawców szkół i placówek oświatowych 
stosownie do liczby członków ZNP, Dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków 
budŜetowych w dziale – Ochrona zdrowia, w rozdziale – Przeciwdziałanie alkoholizmowi w 
kwocie 72.500 zł z dotacji celowej na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 
stowarzyszeniom (32.500 zł) na wydatki bieŜące oraz z zad. inwestycyjnego – monitoring 
miasta (40.000 zł) na rezerwę, z powodu likwidacji Placówki Wsparcia Dziennego oraz 
braku moŜliwości finansowania takiego rodzaju zad. inwestycyjnego w tym rozdziale  
i przeniesienie go do działu – Administracja publiczna. Dokonać przeniesienia środków po 
stronie wydatków budŜetowych między działami, rozdziałami i paragrafami nie powodujące 
zmniejszenia  
i zwiększenia budŜetu Miasta na kwotę 54.907 zł. Dokonać zmian w planach dochodów 
własnych na podstawie pism placówek oświatowych. Dokonać zmian w planach przychodów 
i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, na skutek 
zawartej umowy dotacji z WFOŚiGW Nr 189/2008/D/02 z dnia 25 lipca 2008 r. na 
dofinansowanie pokryć dachowych zawierających azbest z budynków znajdujących się na 
terenie miasta Dęblin w kwocie 15.971 zł. 
Ponadto w imieniu Burmistrza, Skarbnik Miasta wniosła do projektu uchwały autopoprawkę, 
wynikającą z decyzji Wojewody Lubelskiego, zwiększającej budŜet po stronie dochodów  
i wydatków w dziale Oświata i wychowanie o kwotę 6.254 zł z przeznaczeniem na 
sfinansowanie w ramach wdraŜania reformy oświaty wypłat wynagrodzeń dla nauczycieli za 
przeprowadzenie pozatygodniowych obowiązkowych zajęć części ustnej egzaminu 
maturalnego oraz o kwotę 26.965 zł z dotacji celowej Wojewody Lubelskiego na 
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dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 
pracowników. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (13 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/197/2008 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie 
Miasta Dęblin na 2008 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działki nr 1981/2 
połoŜonej przy ul. Słowackiego. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Pan Krzysztof Kuropatwa - Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym. Poinformował , Ŝe zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego os. Lipowa działka nr 1981/2, połoŜona przy  
ul. Słowackiego jest przeznaczona pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i nie moŜe 
stanowić samodzielnej działki budowlanej. Właściciel przy sprzedaŜy na rzecz miasta 
działek 1981/1 i 1981/3 pod drogi złoŜył wniosek o sprzedaŜ działki nr 1981/2 na rzecz 
miasta. Mając na uwadze realizację załoŜeń urbanistycznych, zasadne jest nabycie działki  
nr 1981/2 do zasobu gruntowego gminy celem prowadzenia dalszych negocjacji odnośnie 
działek sąsiednich przeznaczonych pod drogi. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (13 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/198/2008 w sprawie nabycia działki nr 1981/2 
połoŜonej przy ul. Słowackiego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości oraz 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego 
na ekonomiczne usamodzielnienie. 
 
Projekt uchwały ( w załączeniu) przedstawiła Pani Barbara Bochyńska - Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie, która poinformowała, Ŝe projekt uchwały 
porządkuje pewien obszar działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. UmoŜliwi udzielenie 
pomocy osobom, które będą zakwalifikowane do podjęcia usamodzielnienia w celu 
uniezaleŜnienia od pomocy społecznej. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury i Kultury 
Fizycznej oraz Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej - pozytywnie zaopiniowały projekt 
przedmiotowej uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (14 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/199/2008 w sprawie określenia wysokości oraz 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne 
usamodzielnienie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawiła Pani Barbara Bochyńska - Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie. Poinformowała, Ŝe zmiany w statucie są 
podyktowane nałoŜeniem na ośrodki pomocy społecznej zadań wynikających z realizacji 
ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej 
oraz Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (14 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/200/2008 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania, 
wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych Burmistrza Miasta 
Dęblin dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe we 
współzawodnictwie ogólnopolskim  i międzynarodowym. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk. 
Powiedział, Ŝe na sesji w dniu 30 czerwca 2008 r. była podjęta uchwała o takim samym 
brzmieniu. Uchwała ta trafiła do Wojewody Lubelskiego, który wszczął postępowanie  
w sprawie stwierdzenia niewaŜności części przepisów tej uchwały. Wojewoda wytknął 
następujące uchybienia: określenie górnej granicy wieku, do której przyznawane będą 
stypendia sportowe, w naszej uchwale ten górny pułap wynosił 24 lata. W ocenie organu 
nadzoru jest to nawet niekonstytucyjne. Drugi element, który został zakwestionowany to, Ŝe 
w naszej uchwale był zapis, Ŝe zawodnik powinien być członkiem klubu sportowego. To teŜ 
zostało zakwestionowane. Zakwestionowany był teŜ zapis, Ŝe stypendium moŜe otrzymać 
zawodnik, który uprawia dyscyplinę olimpijską. W związku z tym został skorygowany 
projekt uchwały, podjętej w czerwcu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej 
oraz Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (14 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/201/2008 w sprawie zasad i trybu przyznawania, 
wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Dęblin dla zawodników 
osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie ogólnopolskim  
i międzynarodowym. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji jednostki 
organizacyjnej - Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Wsparcia 
Dziennego w Dęblinie. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Pan Michał Dziubka - Naczelnik Wydziału 
Spraw Obywatelskich i Społecznych. Poinformował, Ŝe uchwałą Nr XXIX/166/2004 z dnia 
3.09.2004 r. Rada Miasta Dęblin utworzyła Placówkę Opiekuńczo - Wychowawczą 
Wsparcia Dziennego. Po ponad trzech latach funkcjonowania placówki wyczerpała się 
formuła pomocy dzieciom i młodzieŜy z rodzin dysfunkcyjnych, poprawiła się sytuacja 
materialna rodzin. Z drugiej strony brak jest instrumentów egzekwujących na rodzinach 
wykonywanie programu socjalizacji dzieci, przebywających w placówce dobrowolnie (nie 
moŜna ich kierować do placówki, np. z nakazu sądu). Ponadto, w chwili obecnej, dzieci  
i młodzieŜ chętnie uczestniczą w zajęciach kulturalnych, sportowych i oświatowych oraz 
innych formach aktywności oferowanych przez osiedlowe świetlice środowiskowe. Mając 
powyŜsze na uwadze dalsze funkcjonowanie oraz finansowanie Placówki jest bezcelowe. W 
miejscu Placówki powstanie osiedlowa świetlica środowiskowa, finansowana przez PCK, 
zapewniająca opiekę dzieciom i młodzieŜy z terenu osiedla Wiślana. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. 14 głosami "za", przy 1 
głosie wstrzymującym się Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/202/2008 w sprawie likwidacji 
jednostki organizacyjnej - Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Wsparcia Dziennego  
w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 7g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działek połoŜonych 
przy ul. Jana Matejki. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, 
który poinformował, Ŝe projekt zakłada nabycie do zasobów miasta 6 działek, z których 3 są 
przeznaczone pod drogę i 3 pod zabudowę mieszkaniową. Wykup tych działek spowoduje 
uporządkowanie układu komunikacyjnego oraz realizację nowej drogi osiedlowej 
równoległej do ul. SkarŜyńskiego. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej - 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (15 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/203/2008 w sprawie nabycia działek połoŜonych przy 
ul. Jana Matejki. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza 
Miasta Dęblin do podejmowania wszelkich czynności związanych  
z realizacją projektu pt. "Wykorzystaj swoj ą szansę! (cz. II) - Rozwijanie 
umiejętności zawodowych osób pracujących na terenie powiatów ryckiego  
i puławskiego". 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, 
który poinformował, Ŝe miasto dostało zapewnienie o dofinansowaniu powyŜszego projektu 
szkoleniowego. Wartość finansowa projektu wynosi ok. 700.000 zł.  Przepisy obligują Radę 
do udzielenia upowaŜnienia Burmistrzowi Miasta do podejmowania wszelkich czynności 
związanych z realizacją projektu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej 
oraz Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu - pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
 
Z uwagi na brak chętnych w dyskusji, przystąpiono do głosowania. Jednogłośnie (15 głosami 
"za") Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/204/2008 w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Miasta 
Dęblin do podejmowania wszelkich czynności związanych z realizacją projektu pt. 
"Wykorzystaj swoją szansę! (cz. II) - Rozwijanie umiejętności zawodowych osób 
pracujących na terenie powiatów ryckiego i puławskiego". Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. pkt 7i. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty za  przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności Kolejowej Spółdzielni 
Mieszkaniowej "Wschód" w upadłości w Lublinie. 
 
Projekt uchwały (w załączeniu) przedstawił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk, 
który poinformował, Ŝe Kolejowa Spółdzielnia Kolejowa "Wschód" w Dęblinie, która jest 
właścicielem dwóch bloków przy ul. StęŜyckiej (48 i 50) zwróciła się z wnioskiem  
o przekształcenie prawa wieczystego uŜytkowania w prawo własności celem przekształcenia 
Spółdzielni we Wspólnotę. Spółdzielnia zwróciła się równieŜ z wnioskiem o udzielenie 99% 
bonifikaty za przekształcenie  prawa uŜytkowania wieczystego obecnych działek w prawo 
własności pod istniejącą zabudową mieszkaniową, przy której cena wynosiłaby 187 zł 
Projekt uchwały zakłada bonifikatę 80%, czyli cena byłaby 3.754,80 zł. Cena przeniesienia 
własności w przeliczeniu na jedno mieszkanie wyniosłaby ok. 63 zł. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej - 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabierali: 
 
Radny Henryk Wiejak  - wnioskował, aby w § 2 projektu uchwały wysokość bonifikaty 
ustalić na 99 %. Radny chciałby, aby wszyscy mieszkańcy miasta byli jednakowo 
traktowani. 
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Radny Tadeusz Oryl - chciał zabrać głos w tym punkcie porządku obrad, ale 
Przewodniczący Rady odmówił mu udzielenia głosu, w związku z czym radny prosił  
o podanie podstawy prawnej, zgodnie z którą nie moŜe zabierać głosu w tym punkcie  
i głosować z uwagi na fakt, Ŝe  mieszka w jednym z bloków. 
 
Z uwagi na rozwianie wątpliwości czy radny Tadeusz Oryl powinien, czy nie powinien 
wypowiadać się na powyŜszy temat ogłoszono przerwę. Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Przewodniczący Rady - poinformował, Ŝe zgodnie z art. 25a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym, radny nie moŜe brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, 
jeŜeli dotyczy ono jego interesu prawnego. Te same słowa są zawarte w treści § 95 Statutu 
Miasta. 
 
Radny Henryk Wiejak  - powiedział, Ŝe jego zdaniem zaszło pewne nieporozumienie, gdyŜ 
radny Tadeusz Oryl mówi, Ŝe nie jest członkiem Kolejowej Spółdzielni Mieszkaniowej 
"Wschód", a tu występuje Spółdzielnia, czyli  automatycznie radnego ta sprawa nie dotyczy. 
 
Radny Tadeusz Oryl - uwaŜa, Ŝe ten przepis powinni zinterpretować prawnicy. Zdaniem 
radnego ta sprawa nie jest jego interesem prywatnym. Deklaracji przynaleŜności do 
Spółdzielni nie złoŜył i jako mieszkaniec i właściciel mieszkania nie musi być członkiem 
Spółdzielni. Byłby wielki błąd, gdyby nie brał udziału w głosowaniu i dyskusji na ten temat. 
 
Burmistrz Miasta  - sprawa była dyskutowana na Komisjach i nie poruszano tego rodzaju 
wątpliwości. Teraz na forum publicznym pewne słowa zostają wypowiedziane. Zdaniem 
Burmistrza, z ostroŜności procesowej, powinien się radny Tadeusz Oryl wyłączyć  
z głosowania. Przepisy nie zabraniają zabrania głosu przez radnego w dyskusji. 
 
Radny Tadeusz Oryl - chciałby, aby w protokole był zapis, Ŝe brał udział w dyskusji i Ŝe 
był przeciwny udzielenia bonifikaty w wysokości 80%. 
 
Przewodniczący Rady - poinformował, Ŝe konsultował się z radcą prawnym w tej sprawie. 
Radca prawny powiedział, Ŝe sprawa ta dotyczy interesu prawnego radnego Tadeusza Oryla. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i BudŜetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej - 
pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 
 
Zamknięto dyskusję w tym punkcie i przystąpiono do głosowania. 
 
Przewodniczący Rady - zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały z uwzględnieniem 
bonifikaty w wysokości 80%? 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. "Za" propozycją Burmistrza dotyczącą 80% 
bonifikaty głosowało 13 radnych, 1 radny był przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Burmistrz  - powiedział, Ŝe branie w głosowaniu udziału przez nieuprawnionego radnego, 
niezaleŜnie, czy to miało wpływ na wynik głosowania, moŜe stanowić podstawę do 
stwierdzenia niewaŜności uchwały. Być moŜe naleŜało tę uchwałę wycofać z porządku obrad 
sesji. Zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania i poddanie pod głosowanie wniosku  
o wycofanie projektu uchwały z obrad dzisiejszej sesji. 
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"Za" reasumpcją głosowania było 14 radnych, przy 1 głosie przeciwnym. Wniosek uzyskał 
akceptację. 
 
Radny Tadeusz Oryl - powiedział, Ŝe nie będzie brał udziału w glosowaniu, po czym 
Burmistrz Miasta wycofał wniosek o zdjęciu projektu uchwały z obrad sesji. 
 
Przewodniczący rady Miasta przedstawił pod głosowanie projekt uchwały z propozycją 80% 
bonifikaty. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych (radny Tadeusz Oryl nie brał udziału  
w głosowaniu). 13 głosami "za", przy 1 głosie wstrzymującym się Rada podjęła uchwałę  
Nr XXXI/205/2008 w sprawie udzielenia bonifikaty za przekształcenie prawa uŜytkowania 
wieczystego w prawo własności Kolejowej Spółdzielni Mieszkaniowej "Wschód"  
w upadłości w Lublinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8. 
Wolne wnioski. 
 
Radny Stanisław Kopacz - wnioskował o pomoc w wykonaniu remontu bieŜącego karuzeli. 
 
Przewodniczący Zarządu Osiedla "Rycice" - Janusz Kozicki - zabrał głos w sprawie 
zarzutów niektórych radnych co do sprzątania terenu targowiska przy ul. 15 PP 'Wilków" - 
zapytał, czy ktoś był w Słomczynie na targu? Sprawa kortów - ktoś zatwierdził plan terenu, 
na którym te korty się znajdują. 
 
Radny Krzysztof Karbowski - zaproponował, Ŝeby zrobić ekspertyzę terenu, na którym 
znajdują się korty. 
 
Przewodniczący Zarządu Osiedla "Rycice" - Janusz Kozicki - zapytał, dlaczego w marcu 
(po zimie) był brak zainteresowania stanem kortów? 
 
Wiceprzewodniczący Zarządu Osiedla "Mierzwiączka" - Ryszard Bąk - wnioskował, 
Ŝeby nie sprzątać ul. Hładuniaka, bo ludzie zapomnieli Ŝe tam jest ulica. 
 
Radny Waldemar Chochowski - wycofał swój wniosek dotyczący kortów. 
 
Radny Andrzej Banaś - wnioskował, Ŝeby został opracowany plan zagospodarowania 
całego terenu KKS "Czarni", zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego miasta  
i tego się trzymać. 
 
Radny Henryk Wiejak  - poinformował, Ŝe na terenie Zespołu Szkół Zawodowych Nr 1 są 
dwa wspaniałe korty, z których moŜna skorzystać. 
 
Ad. pkt 9. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 
Burmistrz Miasta  - udzielił odpowiedzi na zadane interpelacje, zapytania i wnioski. 

• odpowiedź dla radnego Wiejaka poprawa estetyki przy wjeździe do miasta od strony 
Warszawy. Estetyka miasta ulega systematycznej poprawie - budowane są kolejne 
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części ciągów pieszo - jezdnych, oświetlenie, są równieŜ koszone pobocza. Trudno 
jednak wyegzekwować usunięcie zielska z prywatnej działki. Ponadto są tam równieŜ 
działki o nieuregulowanym stanie prawnym; 

• wniosek radnego Wiejaka dot. poprawy estetyki placu przy boisku. Nie jest tam 
najlepiej. Wynikało to z tego, Ŝe przez pewien czas nie było pracowników 
interwencyjnych. Tereny gminne przy boisku zostaną wykoszone; 

• wniosek radnego Wiejaka  dot. wyznaczenia miejsc parkingowych w os. Wiślana.  
W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na przyszły rok jest przewidziana inwestycja w 
tym zakresie. Nie jest to zadania umieszczone w budŜecie na bieŜący rok. Wspólnoty 
Mieszkaniowe teŜ mogłyby pomyśleć o parkingach; 

• wniosek radnego Wiejaka dot podjęcia działań w celu budowy chodnika  
w ul. Lipowej. Jest to wniosek do Starosty; 

• wniosek radnego Wiejaka dot. wykonania kanalizacji sanitarnej w ul. Stawskiej. Jest 
przygotowywany projekt kanalizacji, który będzie realizowany i jeśli ten projekt 
znajdzie dofinansowanie przystąpimy do jego realizacji. Na pewno nie będzie to w 
tym roku; 

• wniosek radnego Karbowskiego o wykonanie ogrodzenia placu zabaw  
w ul. Bankowej. W tym roku nie ma na to środków. Musimy o tym pomyśleć na rok 
przyszły; 

• wniosek radnego Karbowskiego dot. przywrócenia do stanu sprzed inwestycji  posesji 
Pana K. Ziółkowskiego. Inwestycja jeszcze nie została zakończona. Termin 
zakończenia inwestycji jest do 30.09.2008 r. Przy realizacji tego typu robót są pewne 
uciąŜliwości; 

• wniosek radnego Karbowskiego dot. przeglądu i naprawy pokryw telefonicznych  
i wodociągowych. Zrobimy taki przegląd i uszkodzenia zostaną zgłoszone albo do 
Telekomunikacji albo do Miejskiego Zakładu Gospodarki  Komunalnej. Nie 
czekajmy z takimi sprawami do sesji; 

• to samo dotyczy wniosku radnego Karbowskiego w sprawie zabezpieczenia 
pojemnika na śmieci dla DCI. DCI zostanie w pojemniki zaopatrzone; 

• wniosek radnego Karbowskiego o wystąpienie do władz Radomska, by nie uŜywały 
zdjęcia Marszałka Piłsudskiego w promocji swojego miasta. Ja się nie podejmuję 
wystąpienia w tej sprawie, bo nie wiem o jakie zdjęcie chodzi i  w jakim programie; 

• wniosek radnego Karbowskiego o spowodowanie niewieszania ogłoszeń na 
drzewach. Te ogłoszenia sukcesywnie usuwamy. Będziemy to usuwać do momentu 
aŜ ktoś zrozumie, Ŝe nie ma sensu wieszać. Pracownicy interwencyjni na bieŜąco 
będą te ogłoszenia usuwać; 

• wniosek radnego Karbowskiego dot. przeglądu i naprawy znaków drogowych. To jest 
syzyfowa praca, bo na drogach krajowych przegląd jest robiony co tydzień, na 
drogach gminnych teŜ staramy się co jakiś czas te przeglądy robić, jednak dewastacja 
następuje stale, nawet po kaŜdym wieczorze. Będziemy starali się te przeglądy  
i naprawy robić w miarę moŜliwości; 

• wniosek radnego Karbowskiego o wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego o 
rozszerzenie projektu trasy rowerowej. Wystąpimy do Urzędu Marszałkowskiego. 
JeŜeli chodzi o ścieŜkę rowerową zadeklarowaliśmy się do tego programu ścieŜki 
rowerowej wzdłuŜ Wisły; 

• wniosek radnego Oryla o wykonanie chodnika wzdłuŜ ul. Jagiellończyka. Nie 
obiecuję, Ŝe chodnik będzie wykonany; 

• wniosek radnego Kopacza o uprzątnięcie gałęzi drzew przy drodze 48. Sprawdzimy, 
jeŜeli jest to nie uprzątnięte wystosujemy wystąpienie o posprzątanie; 
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• wniosek radnego Kopacza dot. wycinki drzew przy drodze krajowej 48. Są 
wyznaczone drzewa do wycinki i czekają na wycięcie. DuŜą część drzew się wycina 
przy okazji realizacji jakiejś inwestycji; 

• wniosek radnego Chochowskiego dot. likwidacji dzikiego wysypiska śmieci na 
cmentarzu komunalnym i ul. Towarowej. Będziemy starali się to uporządkować, 
natomiast co do ul. Towarowej wystąpimy o zlikwidowanie tego wysypiska; 

• wniosek radnego Chochowskiego o wycięcie drzewa w ul. Saperów. Tam jest 
problem z ustaleniem właściciela tego terenu. Wszedł na ten teren program "Natura 
2000" i skomplikowało się wycięcie tam drzew; 

• wniosek radnego BroŜyny dot. brakującego chodnika na skrzyŜowaniu ul. Ścibiora  
i Spacerowej. Jeśli chodzi o wyjście na ul. Krasickiego z ul. Kowalskiego będzie 
wykonana część chodnika tylko do wysokości przejścia dla pieszych; 

• wniosek radnego BroŜyny, kiedy zostanie oddany do uŜytku budynek 
administracyjny MZGK. Chyba jeszcze za wcześnie na takie pytania, bo budowa tego 
budynku dopiero została rozpoczęta. Budowany jest on sposobem gospodarczym; 

• wniosek radnego BroŜyny dot. spotkania z KKS "Czarni". Wniosek zasadny. Takie 
spotkanie powinno się odbyć celem wyjaśnienia wielu spraw, m.in. sposobu 
funkcjonowania Klubu oraz rozbudowy obiektów sportowych. Korty - rzeczywiście 
w tym roku po zimie "siadły" i nie nadają się do uŜytku. Targowisko jest zaśmiecone 
w dniu targowym, ale jest sprzątane lepiej, niŜ kiedyś. Takie są uroki targowiska; 

• wniosek radnego Banasia dot. opracowania planu zagospodarowania stadionu. 
Burmistrz przedstawił projekt graficzny zagospodarowania tego terenu. Wartość 
kosztorysowa - 3.100.000 zł. 

 
Pan Dariusz Wojdat - Prezes MZGK Sp. z o.o. - uzupełnił odpowiedź w sprawie budynku 
administracyjnego Spółki. Powiedział, Ŝe budynek jest budowany z własnych środków, 
sposobem gospodarczym. Na ile starczy środków, na tyle robimy. W obecnym roku 
planowane jest przykrycie tego obiektu. Co do wniosku w sprawie budowy drugiego 
odwiertu ujęcia wody na os. Wiślana. Nas dzisiaj nie stać na wiele rzeczy, ale staramy się nie 
obciąŜać budŜetu miasta i robić na tyle, na ile moŜemy. Taki odwiert kosztowałby  
w granicach 180.000 zł. Dokumentacja w latach 1999 - 2002 została przespana i nie zostało 
nic zrobione. My dzisiaj tę dokumentację odświeŜamy i nie robimy nic jako Spółka bez 
pomocy Urzędu Miasta, sami to robimy nie mając Ŝadnego wsparcia. Ta dokumentacja jest 
dzisiaj gotowa. Będziemy przymierzali się w miesiącach jesiennych na wykonanie odwiertu. 
Wykonaliśmy odwiert w ubiegłym roku za 200.000 zł w os. Jagiellońska pod kątem Lotniska 
i przymierzamy się do os. Wiślana, Ŝeby była awaryjna studnia. Dzisiaj Lotnisko przynosi 
nam ogromne straty. Straty wody po przejęciu wynoszą 20 - 25%. Nawet nie zwracała nam 
się kwota, jaką zapłaciliśmy za wodę. Okazało się po naszych interwencjach musieliśmy 
wymienić wodomierze przy głównych studniach i straty wyniosły 3%. Próbowano nam 
wmówić, Ŝe nagle spadła ilość ścieków z terenu zamkniętego o prawie 30 - 40%. Okazało 
się, Ŝe nie spadła ilość ścieków przez 6 m-cy, tylko był rozregulowany przepływomierz, do 
którego nas nikt nie chciał dopuścić. Następna sprawa to jest sprzątanie i czystość na 
targowisku. Ja wiem, jak była wypracowywana i podejmowana decyzja o budowie kortów. 
To było 5 lat temu.  Kosztorys opiewał na blisko 500.000 zł. Ówczesny Burmistrz 
powiedział - "Co wy się znacie, zrobimy to za psie pieniądze". I są zrobione. Nie za 
pieniądze miasta, tylko za pieniądze Klubu za kwotę 145.000 zł. To jest wszystko zrobione 
nie tak. Klub "Czarnych" chce to wyprostować na razie. Takie spotkanie z "Czarnymi" jest 
bardzo dobre, Ŝeby społeczeństwo wiedziało, co kiedy zostało zrobione. Sprzątanie. Staramy 
się sprzątać ten teren w miarę dobrze, ale nic nie poradzimy jak jest duŜy wiatr. Ja mogę 
oddać to sprzątanie komuś innemu, jak są zastrzeŜenia.  
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Pan Krzysztof Kuropatwa - Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym . 
Sprawa odłowu lisów. Wystąpiliśmy do Kół Łowieckich o moŜliwość zwiększenia planu 
odłowów, gdyŜ są na pewno plany odłowów takiej zwierzyny. JeŜeli przyjdzie odpowiedź 
odmowna, będziemy sugerować, Ŝeby w przyszłym roku ten plan zwiększyć. 
Sprawa wycinki drzew. 5 września ub.r. pojawiło się nowe rozporządzenie Ministra Ochrony 
Środowiska w sprawie wyznaczenia nowych granic obszarów Natura 2000. Na terenie 
naszego miasta taki obszar został powiększony, szczególnie ochrony ptaków. W skład jego 
wchodzi całe osiedle 15 PP "Wilków", całe os. Młynki, cały teren zamknięty Jednostki 
Wojskowej Twierdza, WZInŜ., os. PodchorąŜych - to  wszystko znajduje się na obszarze 
Natura 2000. Sytuacja skomplikowała się o tyle, Ŝe zgodnie z obowiązującymi przepisami 
nadzór nad obszarami Natura 2000 sprawuje bezpośrednio Wojewoda. Wystąpiliśmy  
o interpretację przepisów do Ministra Ochrony Środowiska. Czekamy na odpowiedź. 
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołu XXX sesji Rady Miasta. 
 
Protokół XXX sesji Rady Miasta przyjęto jednogłośnie (14 głosami "za"). 
 
Ad. pkt 11.  
Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard 
Karpi ński zamknął XXXI sesję RM, dziękując wszystkim za udział w obradach. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Katarzyna Rybicka 


